

226 (VI). Question of sociétés de prévoyance as raised in certain petitions concerning the Cameroons under French administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session, in consultation with France as the Administering Authority concerned, which designated Mr. Watier as special representative, those parts of the following petitions which raise the question of *sociétés de prévoyance*:

1. Petition from the *Union des populations du Cameroun, Comité régional de Foumban* (T/Pet.5/29-4/25),
2. Petition from the *Union régionale des syndicats confédérés de Bamiléké* (T/Pet.5/33-4/27),
3. Petition from the *Union des Syndicats confédérés du Cameroun* (T/Pet.5/52),
4. Petition from the *Union des populations du Cameroun, Comité directeur* (T/Pet.5/53-4/30),
5. Petition from Mr. G. Hondt and others (T/Pet.5/62),
6. Petition from the *Syndicat des petits planteurs d'Eséka* (T/Pet.5/74),

Having taken note of the observations of the United Nations Visiting Mission to West Africa on the question of *sociétés de prévoyance* in the Cameroons under French administration (T/462, part II, chapter II (c)),

The Trusteeship Council

Urges the Administering Authority to increase the participation by Africans in the management of the *sociétés de prévoyance*;

Invites the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council, and in addition to transmit to the petitioners a copy of the resolution on the "Question of co-operative societies as raised in certain petitions concerning the Cameroons under French Administration" (resolution 225 (VI)).

*Eightieth meeting,
3 April 1950 (T/630).*

227 (VI). Question of medical and public health services as raised in certain petitions concerning the Cameroons under French administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its sixth session, in consultation with France as the Administering Authority concerned, which designated Mr. Watier as special representative, those parts of the following petitions which raise the question of medical and public health services:

226 (VI). Question des sociétés de prévoyance, soulevée dans certaines pétitions concernant le Cameroun sous administration française

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa sixième session, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, laquelle a désigné M. Watier comme représentant spécial, les passages des pétitions ci-après qui soulèvent la question des sociétés de prévoyance,

1. Pétition de l'Union des populations du Cameroun, Comité régional de Foumban (T/Pét.5/29-4/25),
2. Pétition de l'Union régionale des syndicats confédérés de Bamiléké (T/Pét.5/33-4/27),
3. Pétition de l'Union des syndicats confédérés du Cameroun (T/Pét.5/52),
4. Pétition de l'Union des populations du Cameroun, Comité directeur (T/Pét.5/53-4/30),
5. Pétition de M. G. Hondt et autres (T/Pét.5/62),
6. Pétition du syndicat des petits planteurs d'Eséka (T/Pét.5/74),

Ayant pris acte des observations de la Mission de visite des Nations Unies en Afrique occidentale sur la question des sociétés de prévoyance au Cameroun sous administration française (T/462, partie II, chapitre II, c),

Le Conseil de tutelle

Demande à l'Autorité chargée de l'administration d'accroître la participation des Africains à la gestion des sociétés de prévoyance;

Invite le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle, et d'adresser, en outre, aux pétitionnaires copie de la résolution sur la "question des organismes coopératifs soulevée dans certaines pétitions concernant le Cameroun sous administration française" [résolution 225 (IV)].

*Quatre-vingtième séance,
3 avril 1950 (T/630).*

227 (VI). Question des services médicaux et d'hygiène, soulevée dans certaines pétitions concernant le Cameroun sous administration française

Agissant en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné à sa sixième session, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, laquelle a désigné M. Watier comme représentant spécial, les passages des pétitions ci-après qui soulèvent la question des services médicaux et d'hygiène: